
ش�ايد كمي متناقض به نظر برسد؛ اينكه رئيس 
سازمان نظام پزشكي از خالي ماندن صندلي هاي 
رش�ته جراحي قلب و وجود تنه�ا دو متقاضي 
براي رش�ته تخصص اطفال خبر مي دهد، اما در 
مقابل همچنان با افزايش آمار پشت كنكوري ها 
در رش�ته تجربي مواجهيم! اف�رادي كه به اميد 
خانم و آقاي دكتر شدن رش�ته علوم تجربي را 
انتخاب و در كنكور ش�ركت مي كنند، اما انگار 
وقتي كار به مرحله تخصص مي رسد، نگاهشان 
تغيير مي كند و ترجيح مي دهن�د به جاي عمل 
كردن قلب يا درمان كودكان، بيني عمل كنند و 
پوست بكشند و براي كساني كه پولش را داشته 
باش�ند،  عمل هاي جوان س�ازي را انجام دهند. 
بر اين اساس،  رش�ته هاي پرمتقاضي در مقطع 
دستياري رشته هايي هستند كه پولسازترند و 
همين مسئله اصلي ترين انگيزه پزشكاني است 
كه مي خواهند به مرحله دستياري و تخصص راه 
يابند. اين گونه است كه به گفته رئيس سازمان 
نظام پزش�كي تخص�ص جراحي قلب در س�ال 
جاري ۱۸ نفر ظرفيت داشته است، اما هيچ كس 
متقاضي نشده و در كل كشور فقط دو متقاضي 
جراحي اطفال داريم؛ موضوعي كه از نگاه همايون 
سامه يح، عضو كميس�يون بهداش�ت و درمان 
مجلس از يك سو به  واسطه سختي گذراندن دوره 
طرح رشته هاي پزشكي و از سوي ديگر به دليل 
كم بودن درآمد پزشكان در برخي رشته هاست. 
وي مانند بسياري ديگر از منتقدان طرح افزايش 
ظرفيت آم�وزش پزش�كي معتقد اس�ت با اين 
افزايش ظرفيت صندلي ه�اي خالي تخصص پر 
نمي شود و مشكل مناطق محروم هم حل نخواهد 
شد! چراكه هر قدر هم درآمد پزشكان در مناطق 
محروم افزايش يابد، وقتي امكان�ات لازم براي 
يك زندگي خوب يا متوس�ط براي خودش�ان و 
خانواده شان فراهم نيس�ت، ماندگار نمي شوند!

پزش��ك كم داريم! حالا ديگر رئيس سازمان نظام 
پزشكي هم كمبود پزشك را از تريبون نماز جمعه 
مي گويد و مي پذيرد در برخي رشته ها آنقدر پزشك 
كم داريم كه طي سال هاي آينده ناگزير خواهيم بود، 
پزشك از خارج وارد كنيم و در مسير موفقي كه در 
طول چهل ساله بعد از انقلاب براي تربيت پزشك 
داش��ته ايم،  دچار عقبگرد شويم. استدلال و توجيه 
رئيس زاده، اما درباره كمبود پزش��ك با اس��تدلال 
ديگر كارشناس��ان عرصه س��لامت فرق مي كند. 
وي معتقد اس��ت عدم اصلاح تعرفه هاي پزش��كي 
و بي توجهي به معيش��ت پزش��كان موجب شده تا 
رغبتي براي ادامه تحصيل در رشته هايي كه پولساز 
نيستند، نباشد؛ رش��ته هايي مانند همين جراحي 
اطفال يا جراحي قلب كه درآمدش با سختي كارش 

تناسب ندارد. 
 عقبگرد 40 ساله براي واردات پزشك

از نگاه رئيس س��ازمان نظام پزش��كي،  بی توجهی 
به فضاي كس��ب و كار پزش��كان جوان و نيروهاي 
طرحي، پرداخت به موقع مطالبات و قيمت تمام شده 
خدمات طبق قانون و بی توجهی به اس��تعدادها و 
هجمه هاي رسانه اي گاه و بيگاه به جامعه پزشكي 
در برخي رشته ها ما را با چالش هايي مواجه می كند 
و ممكن است در آينده نزديك در برخي رشته هاي 

تخصصي و فوق تخصصي بسيار اساسي و مورد نياز 
فارغ التحصيلي نداشته باش��يم و جوانان ما رغبت 

نكنند، وارد برخي از رشته ها شوند. 
طبق گفته هاي وي همچنين متخصصان ما رغبتي 
ندارند، وارد برخي از رشته هاي فوق تخصصي شوند 
و اين واقعيت ملموس اجتماعي اس��ت. رئيس زاده 
معتقد است: » با اين روال در چند سال آينده پزشكي 
نخواهيم داشت. در رشته هاي بسيار ضروري جراح 
نداريم و مجبور مي شويم براي برخي درمان ها با چند 
برابر هزينه، عزيزان را به خارج از كشور بفرستيم يا با 
يك عقبگرد ۴۰ ساله واردات پزشك از هند، پاكستان 

و فيليپين داشته باشيم.«
بر اين اس��اس به گفت��ه رئيس كل س��ازمان نظام 
پزشكي كشور تخصص جراحي قلب در سال جاري 
۱۸ نفر ظرفيت داشته است، اما هيچ كس متقاضي 
نشده و در كل كشور فقط ۲ داوطلب جراحي اطفال 

داريم. 
 خالي ماندن ۸00 صندلي دستياري 

جلي��ل كوهپاي��ه زاده، دبي��ر ش��وراي گس��ترش 
دانشگاه هاي علوم پزشكي كشور هم با بيان اينكه 
سال گذشته حدود ۸۰۰ صندلي دستياري پزشكي 
خالي ماند،  مي گويد: »س��الانه حدود ۱۲ هزار نفر 
در آزمون دستياري ش��ركت كردند و سال گذشته 
۴هزارو5۰۰ ظرفيت وجود داش��ت ك��ه در نهايت 

حدود 3هزارو7۰۰ نفر پذيرش شدند.«
كوهپايه زاده با بيان اينكه صندلي رش��ته هاي طب 
اورژانس، بيهوشي، جراحي، داخلي، اطفال بيشتر 
از ساير رشته ها خالي مي ماند، تصريح مي كند: »اين 
رشته ها بسيار مهم هستند، اما متأسفانه ظرفيت آنها 
به دليل كمتر بودن انگيزه  پزشكان براي ورود به اين 
رشته ها پر نمي شود، زيرا پزشكان احساس مي كنند 
در صورت ورود به اين رش��ته ها وضعيت معيشتي 

خوبي نخواهند داشت؛ برخي ديگر از پزشكان نيز 
به دليل آنكه براي تحصيل مجبور هستند از خانواده 
خود دور بمانند؛ تمايلي به شركت در آزمون ندارند. 
رشته هاي راديولوژي، داخلي قلب، چشم پزشكي، 
گوش و حلق و بيني، پوس��ت و مو، ارتوپدي و طب 
فيزيكي بيش از ساير رشته ها متقاضي دارند و بيش 

از 95 درصد ظرفيت آنها معمولاً پر مي شود.«
 سختي هاي پيش روي پزشكان طرحي 

همايون س��امه يح بخت آبادي، عضو كميس��يون 
بهداش��ت و درمان مجل��س هم در گف��ت  و گو با 
»جوان« و در پاس��خ به چرايي وضعيت ناهمگون 
توزي��ع پزش��كان متخص��ص در كش��ور و ع��دم 
تمايل به تحصيل در برخي رش��ته هاي پزش��كي 
همچون اطف��ال و از س��وي ديگر تمايل ش��ديد 
ورودي هاي كنكور براي ورود به رش��ته هاي گروه 
پزشكي مي گويد: »اين درس��ت است كه بسياري 
از دانش آم��وزان فارغ التحصيل از دبيرس��تان در 
رشته هاي پزشكي، دندانپزشكي و داروسازي قبول 
مي شوند، اما متأسفانه در رشته پزشكي با توجه به 
تعهدات سختي كه براي گذراندن دوره طرح پزشكي 
وجود دارد، تمايل افراد براي گرفتن تخصص بسيار 
كم مي شود. « از نگاه وي تعهدات طرحي پزشكان 
آنقدر سخت است كه انگيزه دانش��جويان را براي 
گرفتن تخصص از بين مي برد و اين مس��ئله براي 
رش��ته هايي كه درآمدزايي كمتري دارد، بيش��تر 
است. كار به جايي مي رسد كه اين افراد مي توانند 
حتي بدون آزمون هم در اين رشته ها تحصيل كنند، 

اما باز هم اين كار را نمي كنند. 
 تخصص قلب همچنان درآمدزاست

اين عضو كميسيون بهداشت مجلس در واكنش به 
اظهار نظر رئيس زاده درب��اره خالي ماندن ظرفيت 
رشته جراحي قلب مي گويد: » من فكر مي كنم هم 

در ش��هرهاي محروم ما و هم در همين تهران تمام 
كس��اني كه در حوزه جراحي قل��ب فعاليت دارند، 
درآمدشان كم نيست، اما درآمد رشته هايي همچون 
رشته داخلي يا اطفال درآمدهاي كمي است و حتي 
برخي از پزشكان داخلي در مناطق محروم كمتر از 

۱۰ ميليون درآمد دارند.«
 تربيت پزشك براي خارجي ها!

افزاي��ش ظرفي��ت رش��ته هاي پزش��كي يكي از 
راه حل هايي است كه با تصويب شوراي عالي انقلاب 
فرهنگي براي رفع كمبود پزش��ك ارائه شده است. 
راه حلي كه البته با مخالفت شديدي از سوي برخي 
چهره ها و اف��رادي همچون رئيس س��ازمان نظام 
پزشكي مواجه شده است. سامه يح نيز در پاسخ به 
س��ؤال »جوان« درباره نقش افزايش ظرفيت هاي 
پزشكي در رفع چالش كمبود پزشك در تخصص هاي 
كم متقاضي تأكيد مي كند: » افزايش ظرفيت ورودي 
دانشگاه ها به هيچ وجه نمي تواند اين ظرفيت هاي 

خالي را پر كند.«
استدلال اين نماينده مجلس هم همان شرايط سخت 
گذراندن طرح پزشكي در مناطق محروم است. وي 
مي افزايد: » در مناطق محروم، رفاه لازمي كه براي 
يك پزش��ك و خانواده اش بايد فراهم باشد، وجود 
ندارد. من خودم دوران طرحم در منطقه اي محروم 
بود و درآمد بسياري خوبي هم داشتم، اما يك مدرسه 
مناسب براي فرزندم وجود نداشت و مجبور شدم به 

تهران مهاجرت كنم.«
از نگاه اين داروساز صرف افزايش درآمد هم نمي تواند 
موجب ماندگاري پزشكان در مناطق محروم شود، 
چراكه در خارج از كشور درآمد و امكانات بهتري در 
اختيار اين پزشكان قرار مي گيرد، بنابراين با افزايش 
ظرفيت آموزش پزشكي در واقع داريم براي خارج از 

كشور نيروي انساني تربيت مي كنيم. 
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معاونت علمي و فناوري رياست جمهوري اعلام كرد

فروش۳۰۰هزارميلياردتومانيدانشبنيانها

»قلب« پزشکی ایستاد
رئيس نظام پزشكی می گويد امسال هيچ كس متقاضی رشته جراحی قلب نشده است و فقط دو نفر متقاضی تخصص اطفال شدند. اين بی ميلی به رشته های پرطرفدار قديمی را  
وقتی در كنار سرريز شدن متقاضيان تجربی در كنكور بگذاريم،  به نقطه پارادوكس داستان می رسيم كه »پلاستيك« است، يعنی شوق روزافزون به جراحی های پردرآمد زيبايی

معاون�ت علمي و فن�اوري رياس�ت جمهوري 
در يك س�ال اخير با ه�دف ارزياب�ي و حمايت 
از ش�ركت هاي دانش بني�ان، اج�راي قان�ون 
حمايت از اين ش�ركت ها را در دستور كار خود 
قرار داد. روز گذش�ته از س�وي معاونت علمي 
اعلام ش�د كه نتايج اي�ن طرح تأيي�د بيش از 
۷ هزار دانش بني�ان از ميان ارزياب�ي 33 هزار 
دانش بنيان، فروش 300ه�زار ميليارد توماني 
و اش�تغال 3۵0 ه�زار نفر در اين ش�ركت هاي 
علمي ب�ود. بازگش�ت 2هزارو۷00پژوهش�گر 
به كش�ور هم از اقدامات مهم ح�وزه چرخش 
نخب�گان در دول�ت س�يزدهم بوده اس�ت. 
امس��ال معاون��ت علم��ي در تولي��د آيين نام��ه 
اجرايي سازي كم نگذاش��ت! تدوين ۱۰ آيين نامه 
اجرايي س��ازي ش��عار امس��ال و ۱3 آيين نام��ه 
اجرايي سازي قانون جهش توليد در همين راستا 
بود. همچنين به منظور توس��عه عل��م و فناوري 
حماي��ت از 3۶۲ ط��رح فناوران��ه و ۱5۴ ط��رح 
تجاري سازي و رونمايي از ۲3 طرح كلان ملي در 
يك سال اخير از سوي اين معاونت انجام شده است. 

 خانه هايي براي آسايش نخبگان
در طول يك سال گذشته با هدف اجراي بند »ب« 
از ماده ۶ قانون جهش توليد دانش بنيان، تأسيس 
و حمايت از خانه هاي خلاق، شركت هاي خلاق و 
اجرايي سازي سند توسعه ملي فناوري هاي نرم در 
دستور كار معاونت علمي قرار گرفت.  خانه خلاق، 
مركزي است كه با جذب ايده هاي نو مسير كسب  و 
كار را براي كارآفرينان و استارتاپ ها روشن مي كند؛ 
يعني در خانه خ��لاق با فراهم ك��ردن فضاي كار 
اشتراكي، خدمات آموزشي و امكاناتي ديگر از قبيل 
شبكه سازي  و مشاوره از شركت هاي دانش بنيان 
حمايت و بستر رشد نخبگان جوان فراهم مي شود. 
حمايت از راه اندازي ۶5 خانه خلاق و مركز نوآوري 

در ۲5 استان، ارائه مجوز 3۱ شتاب دهنده تخصصي 
)احياي استارتاپ هاي در حال سقوط(، حمايت از 
هفت مركز نوآوري تخصصي، حمايت از دو كارخانه 
نوآوري، شناسايي و كمك به تأسيس 7۰۰ شركت 
خلاق و ارائه بيش از ه��زارو۴۰۰ خدمت در حوزه 
اس��تقرار كس��ب و كار از اقدامات دولت سيزدهم 
بوده است.  در حوزه همكاري بين المللي نيز حمايت 
از بخش خصوصي جهت ايجاد و راه اندازي خانه هاي 
نوآوري صادراتي در دس��تور كار دولت بوده است. 
حمايت از ۲7 پروژه مش��ترك علمي- فناوري از 
سوي معاونت علمي و بنياد ملي علوم چين، اجرايي 
ش��دن ۲۲ پروژه همكاري فناورانه ش��ركت هاي 
دانش بنيان ايراني و روسي هم اقدامات بين المللي 

صورت گرفته در يكسال اخير بود. 
 بازگشت 2۷00 نخبه به كشور

بر اساس پايگاه اطلاع رساني معاونت علمي هم اكنون 

بيش از 7 هزار مجموعه دانش بني��ان و هزارو۶۰۰ 
شركت خلاق به ثبت رسيده است. در حوزه چرخش 
نخبگان نيز تعداد متخصص و كارآفرينان بازگشتي 
به ايران به ۲ هزار و 7۰۰ نفر مي رس��د كه بيش��تر 
اين افراد با دانش��گاه ها و ش��ركت هاي دانش بنيان 
همكاري دارند.  معاونت علمي در يكس��ال اخير با 
هدف ارزيابي و حمايت از شركت هاي دانش بنيان، 
اجراي قانون حمايت از اين شركت ها را در دستور كار 
خود قرار داد. نتايج اين طرح هم تأييد بيش از 7 هزار 
دانش بنيان از ميان ارزياب��ي 33 هزار دانش بنيان، 
فروش 3۰۰ هزار ميليارد توماني و اشتغال 35۰ هزار 

نفر در اين شركت هاي علمي بود. 
 به خط ش�دن ۱0 وزارتخانه براي توليدات 

دانش بنيان
معافيت مالياتي ه��زارو57۸ ش��ركت دانش بنيان، 
۸57 مورد اعطاي تسهيلات نظام وظيفه، ۱39 مورد 

معافيت گمركي، يك هزار و 3۲۰ مورد حمايت تأمين 
اجتماعي، 9۲ مورد استقرار در اماكن مسكوني، صدور 
۲5۴ جواز تأس��يس و بهره برداري، هزارو77۸ مورد 
مشاوره كس��ب و كار و 939 خدمت توانمندسازي از 
ديگر اقدامات معاونت علمي و فناوري در اجراي قانون 
حمايت از شركت هاي دانش بنيان بوده است.  امسال 
نخستين جلسه شوراي راهبري فناوري ها و توليدات 
دانش بنيان با حضور رئيس جمهور در فاصله كمتر از 
يك ماه از ابلاغ قانون حمايت از دانش بنيان ها تشكيل 
شد. نهايي شدن پيشنويس آيين نامه توليد دانش بنيان 
و اشتغال آفرين در ۱۰ وزارتخانه شامل جهادكشاورزي، 
بهداشت، نيرو، نفت، صمت، علوم، تحقيقات و فناوري، 
اقتصاد، كشور، فناوري اطلاعات و ارتباطات و فرهنگ 

و ارشاد اسلامي از نتايج اين طرح بوده است. 
 همكاري هاي علمي با چين و روسيه

يك��ي از اقدامات مه��م دولت س��يزدهم نيز كه با 
هدف اجراي طرح هاي مش��ترك توس��عه علمي 
و فناوري انجام ش��ده، حركت به سمت توسعه و 
همكاري هاي علم��ي و فناوري ه��اي بين المللي 
بوده است.  برگزاري نخستين دوره برنامه مشترك 
همكاري بين اين معاونت و بنياد ملي علوم طبيعي 
چين و حمايت از ۲7 پروژه مشترك علمي- فناوري 
توسط طرفين، برگزاري شش��مين دوره صندوق 
علمي راه ابريش��م مابين معاونت علمي و فناوري 
و آكادمي ملي علوم چين و حمايت از شش پروژه 
تحقيق و توسعه مشترك، از مهم ترين همكاري هاي 
علمي با اژدهاي زرد بود.   اجرايي شدن ۲۲ پروژه 
همكاري فناورانه شركت هاي دانش بنيان ايراني و 
روسي، آغاز همكاري هاي فناورانه پنج دانشگاه برتر 
صنعتي ايران و دانشگاه پلي تكنيك سن پترزبورگ 
و راه اندازي مركز تبادل علم و فناوري ايران و روسيه 
در شهر سن پترزبورگ هم از جمله اقداماتي است 

كه به سرانجام رسيده است. 

 رئيس مركز سنجش و پايش كيفيت آموزشي وزارت آموزش و پرورش 
گفت: فقط يك بار براي هر درس امكان ترميم نمره وجود دارد. 

 معاون حقوق عامه و پيشگيري از وقوع جرم دادستاني كل كشور از 
تذكر كتبي به وزارت علوم و سازمان سنجش براي برخي سوء تدبيرها و 
كوتاهي ها در برگزاري شفاف و شايسته كنكور و نينديشيدن تمهيدات 

پيشگيرانه لازم خبر داد. 
 رئيس دانشكده پزشكي دانشگاه علوم پزشكي تهران گفت: 5۰ درصد 
بيماران در كش��ور آنتي بيوتيك مصرف مي كنند كه اين آمار بس��يار 

بالاست و بايد تجويزهاي دارويي بدون نسخه ساماندهي شوند. 
 رئيس سازمان غذا و دارو با بيان اينكه 9۰ درصد بازار ريالي دارو در 
اختيار ۴5۰ قلم دارو است، از اصلاح ارزي هزار و ۴5 قلم دارو خبر داد. 
 مدير كل دفتر برنامه ريزي و توس��عه اجتماع��ي جوانان گفت: 
قرارگاه جواني جمعي��ت در ادارات كل ورزش و جوانان اس��تان ها 
نيز تشكيل مي شود و دستورالعمل آن تا روزهاي آينده به استان ها 

ابلاغ خواهد شد. 
 سرپرست اداره كل بيمه سلامت استان تهران از بيمه رايگان مادران 

شيرده و فرزندانشان خبر داد. 
 مدير عامل بيمه س��لامت گفت: ميانگين هزينه بس��تري بيماران 

كرونايي ۶ ميليون و ۲۰۰ هزار تومان است. 
 سرپرست سازمان نوسازي شهر تهران از مساعدت شركت بازآفريني 
شهري ايران براي تسريع در روند جذب اعتبار 3۰ ميليارد توماني در 
راستاي ارتقای كيفيت زندگي در بافت هاي فرسوده و اجراي پروژه هاي 

نوسازي خبر داد. 
 مدير عامل صندوق بيمه اجتماعي كشاورزان، روستاييان و عشاير 
گفت: جامعه هدف صندوق بيمه اجتماعي روس��تاييان، عش��ايران و 
كشاورزان و ش��هرهاي زير ۲۰ هزار نفر اس��ت كه بالغ بر 3۰ ميليون 

نفر هستند. 
 دبير ستاد حقوق بشر و مدير عامل بنياد تعاون زندانيان در خصوص 
رسيدگي هاي ضروري به خانواده هاي بدون سرپرست زندانيان ايراني 

خارج از كشور تفاهم كردند. 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

حسین سروقامت

شهردار تهران: از 12 بهمن تا نوروز
 40 پروژه افتتاح مي كنيم

ن�وروز  عي�د  ت�ا  بهم�ن   ۱2 از  گف�ت:  ته�ران  ش�هردار 
ك�رد.  افتت�اح خواهي�م  روز  ه�ر  را  پ�روژه   40 از  بي�ش 
 عليرضا زاكاني شهردار تهران در مراسم آغاز به كار عمليات ادامه بزرگراه 
يادگار امام )ره( گفت: به لطف الهي با تلاش هاي شبانه روزي در شورا 
و ش��هرداري از هفته پيش هر هفته تا ۱۲ بهمن افتتاح هايي در قالب 
پروژه هاي شهري و ملي خواهيم داشت كه عمده آنها خاتمه كار است. 
از ۱۲ بهمن تا عيد هم بالغ بر ۴۰ پروژه را هر روز افتتاح خواهيم كرد.  
شهردار تهران بيان داشت: جدول اين پروژه ها استخراج و زمان بندي 
آن معلوم است. بنابراين تحت عنوان شنبه هاي اميد و افتخار از آن ياد 
كرديم.  وي افزود: آنچه امروز با عنوان پروژه ادامه يادگار امام )ره( و آغاز 
اين كار از ميدان جي تا فتح و در ادامه تا ميدان بهار و بزرگراه ش��هيد 
بروجردي ادامه خواهد يافت، پروژه بزرگي است كه بخش هايي از آن را 
آغاز كرديم. در بدو ورود به مديريت شهري با اين معضل مواجه بوديم 

كه پروژه هاي بزرگ شهر خوابيده بودند. 
ش��هردار پايتخت ادامه داد: در ح��وزه فني و عمراني ش��ش پروژه را 
هدف گذاري كرديم؛ نخست، پروژه اي كه در ظاهر كوچك مقياس بود، 
اما س��رجمع آن يك پروژه ملي بزرگ بود. 9۸ تقاطع را در بزرگراه ها 
اصلاح مي كنيم كه 7۸۰ كيلومتر راه شهروندان را به 57 كيلومتر تبديل 
مي كند. براي اين 9۸ پروژه يك بازه سه ساله تعيين شد و امسال سه 
تقاطع را افتتاح كرديم. ۱۸ تقاطع ديگر امسال بازگشايي خواهد شد و 

سال بعد بالغ بر 5۰ مورد و سال بعد از آن اين پرونده بسته مي شود. 
 اتصال انتهاي صياد به آزادگان با تونل

زاكاني با بيان اينكه پروژه بعدي كه انجام آن هدف گذاري شد، پروژه شهيد 
متوسليان بود، يادآور شد: اين پروژه ۸/9 كيلومتر تونل است كه از انتهاي 
شهيد صياد تا آزادگان فضايي را ايجاد كند. طبق برداشت ها بزرگ ترين 
مطلوبيت را خواهد داش��ت، اما به واس��طه هزينه بالا، هميشه مديريت 
شهري از اجراي آن پرهيز كرده است، چراكه ۲۰ هزار ميليارد به قيمت روز 
بايد در آنجا هزينه شود، بنابراين ما آن را در پروژه هاي مشاركتي تعريف 
كرديم و گروه هاي مختلف ايده ها و طرح هاي خود را پيش��نهاد دادند و 
نهايتاً كار كارشناسي انجام و شركاي مشخصي اظهار آمادگي كردند كه 
بنا شد ظرف ۱۴ روز فاز دوم كار را ارائه و بعد از آن به يك جمع بندي شفاف 
برسيم و با مشاركت سرمايه گذار، در يك بازه چهار  ساله كار به سرانجام 
برسانيم. در حال حاضر مطالعات اقتصادي آن در حال انجام است و اگر به 

مانعي نخورد تا قبل از پايان سال اجراي آن شروع مي شود. 
 احداث ال  ار. تي شرق به غرب در دست مطالعه

ش��هردار تهران گفت: پروژه بعدي مختص رينگ شمالي است، چراكه 
رينگ پايين تهران در حال تكميل است، اما مشكل رينگ شمالي تهران 
بود كه براي آن الگوي جديدي از س��ال هاي قبل مطرح شد كه مجدداً 
در دستور كار قرار گرفت و به عنوان ويژگي حمل و نقلي و ال  آر تي، يك 
بازه 5۰ كيلومتري را از شرق تهران تا وردآورد به خود اختصاص مي دهد 
تا بار ترافيكي همت و حكيم را سبك و متروي پرديس را به متروي كرج 
متصل كند. اين پروژه بزرگ مقياس از امكان مديريت شهري فراتر بود و 
بر همين اساس در موضع مشاركت قرار گرفت. البته هنوز در فاز مطالعات 
است. اين مشاركت را از نوع خارجي ديديم چون نياز به تكنولوژي خاصي 
دارد، بر همين اساس با كش��ور چين وارد مذاكره شديم تا بعد از اينكه 

كارهاي تخصصي و مطالعات آن انجام شد، وارد اجرا شويم. 
وي با تأكيد ب��ر اينكه در تهران پروژه هاي بزرگ مقياس��ي را ش��روع 
مي كنيم و اين وعده به آينده نيس��ت، افزود: پروژه بروجردي امسال 
افتتاح خواهد ش��د و مابقي پروژه ها نيز دنبال مي ش��وند. اساس��اً اين 
جنس كارها بخش��ي از نيازهاي ما را تأمين مي كند و عمده تلاشمان 
را به بخش حمل و نقل عمومي معط��وف مي كنيم و در كوتاه مدت به 
تاكس��ي و اتوبوس و در بلند مدت به مترو تكيه مي كنيم تا ش��هر را از 
ساخت بزرگراه هاي بيشتر مس��تغني كنيم، چراكه اگر همه شهر را به 
آزادراه تبديل كنيم، باز هم با اين سرعت اضافه شدن خودرو با مشكلات 

مواجه هستيم. 
 ۱2 ايستگاه مترو تا پايان سال به بهره برداري مي رسد

زاكاني خاطر نش��ان كرد: تا عيد ۱۲ ايستگاه مترو را افتتاح مي كنيم و 
اميدواريم بتوانيم توسعه مترو را با تأكيد بر تكميل خطوط موجود و بعد 
از آن سرعت دادن به اجراي خط ۱۰ و سپس ساير خطوط را در دستور 
كار قرار دهيم تا به  جاي س��ال ۱۴۲۰ كه طبق سند حمل و نقل بايد 
۱۰ ميليون مسافر را جابه جا كند تا سال ۱۴۰7 اين اتفاق را رقم بزنيم. 
اميدواريم با پروژه هاي مختلف و اقدامات تركيبي شرايط زيستي تهران 
را ارتقا و گره هاي ترافيكي ش��هر را كاهش دهيم و با خدمت به مردم، 

آسايش و آرامش را در تردد شهروندان ايجاد كنيم. 

شما قدردان زحمات خودتان هستيد؟
سؤال عجيبي است، نه؟ چون ما معمولاً قدردان زحمات ديگران 

هستيم. 
بگذاريد كمي توضيح دهم، از رويه خ�ودم برايتان بگويم. من 
هنگام سفر وسايلي برمي دارم؛ كتوني براي ورزش، كتاب براي 

مطالعه، لپ تاپ براي نوشتن و... 
آنگاه مي انديشم كه اگر از اينها استفاده نكنم، آوردن و بردنش 
 عبث است. پس ورزش می كنم، مي نويسم و مطالعه مي كنم...

 و اين يعني قدرداني از زحمات خود!
از اين بگذريم. در يك س�طح وس�يع تر، ديگران ني�ز براي ما 

كارهايي مي كنند. 
بوستان هاي زيبا س�اخته ش�ده اند، كتابخانه هاي عمومي بنا 
شده اند، مسيرهاي دوچرخه سواري آماده شده اند، در پارك ها 

وسايل ورزشي گذاشته اند و... 
فكر كنيد ما سرمان را پايين انداخته، از كنار اينها عبور كنيم؛ 

چه اتفاقي مي افتد؟ 
قدرنشناس�ي را از حيطه ش�خصي فراتر برده، ب�ه قلمروهاي 

اجتماعي كشانده ايم. اين گناه، نابخشودني نيست؟!
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 علي عرب: خواهش مي كنم به بازرس��ي كل كشور بگوييد، 
چرا روي ف��روش و خدمات پ��س از فروش ماش��ين ها نظارت 
نمي كند؟ ماشين شاهين خريده ام همش خرابه. ماشين صفر چرا 
بايد كمكش خراب باشه؟! نمايندگي هاي سايپا جواب درستي 
نمي دهند. سازمان بازرسي بايد نماينده در ادارات داشته باشد تا 

نظارت كافي بر اين مسائل داشته باشد. 
 ش�هروند – تهران: به تازگي در بيش��تر اصن��اف و اماكن 
خدماتي ديده مي ش��ود با وجود دس��تگاه كارتخ��وان از دادن 
خدمات خودداري و درخواست وجه نقد مي كنند. اين موضوع 
باعث مي شود كه افراد كم توان و سالمند براي تهيه وجه نقد دچار 
مشكل شوند. احتمالاً بهانه خرابي دستگاه مربوط به فرار مالياتي 
اشخاص باشد، چون قبل از اصلاح نظام مالياتي خبري از خرابي 
دس��تگاه ها نبود و بيشتر درخواس��ت پرداخت كارتي داشتند. 

مسئولان اين مشكل را حل كنند. 
 بيات – تهران: در س��ايت حمايت دولت بن��ده را به عنوان 
دهك ۱۰ محسوب كردند، به اين دليل كه تراكنش بانكي بالايي 
داشتم. در صورتي  كه بيشتر اين تراكنش ها چند ساعت بيشتر 
در حس��اب بنده نبوده و فوراً منتقل ش��ده به حساب ديگري. 
سؤالم اينجاست كه اين چه نوع حسابرسي است كه درآمد ثبتي 
محسوب مي شود اين قبيل تراكنش ها؟! جالب اينكه سود بانكي 

من ۲۰ هزار تومان درج شده است!

سلام بر ش�ما مخاطبان هميش�گي »جوان«. 
اين س�تون متعلق به شماس�ت. دلگويه هاي 
ش�ما عزي�زان را از طري�ق ش�بكه هاي 
 0۹۱۹0۹۶۸۵30 ش�ماره  ب�ا   اجتماع�ي 
يا تلفن: ۸۸4۹۸44۸ پذيرا و  ش�نوا هستيم. 
در نظر داشته باش�يد اين ستون را مسئولان و 

مديران با حساسيت ويژه مي خوانند.  اسكن كنيد

خزعلي: حضور زنان در ورزشگاه 
با تصميم وزارت ورزش بود

بديهي بود كه حضور بي حاشيه زنان به عنوان تماشاگر در بازي اخير 
تيم استقلال يكي از سؤالات خبرنگاران در نشست خبري معاون زنان و 
خانواده رئيس جمهور باشد. سؤالي كه خزعلي با رد فشار فيفا براي اين 
حضور  تأكيد كرد: » حضور زنان در ورزشگاه  براي ديدار مسابقه فوتبال 
اخير با فشار فيفا نبوده و تصميم وزارت ورزش بوده است. تداوم حضور 

زنان در مسابقات فوتبال نيز بستگي به تصميم وزارت ورزش دارد.«
روز گذش��ته انس��يه خزعلي، معاون زنان و خانواده رئيس جمهور به 
مناس��بت هفته دولت در نشس��تي خبري به ميان خبرنگاران آمد و 
پاس��خگوي سؤالاتش��ان بود. وي با بيان اينكه محوره��اي اصلي در 
حوزه هاي عملكردها را داشتيم، افزود: » تدوين لايحه و اصلاح قوانين، 
برنامه ريزي براي توانمندس��ازي زن��ان به ويژه سرپرس��ت خانواده و 
كار آفرين، ارتباطات مردمي و ديدارهاي نخبگاني، مقابله با آسيب هاي 
مرتبط با حوزه زنان، برنامه ريزي و نظارت بر دستگاه هاي اجرايي و رصد 

ارزيابي با اخذ اعتبار و تخصيص صورت گرفته است.«
 چه خبر از لايحه حمايت در برابر خشونت؟

معاون رئيس جمهوري درباره آخري��ن وضعيت لايحه حفظ كرامت و 
حمايت از زنان در برابر خشونت گفت: » اين لايحه به مجلس رفته، در 
اين راستا با نمايندگان مجلس جلساتي هم برگزار شده و اين لايحه با 

دو فوريت در دستور مجلس قرار گرفته است. «
 خزعلي با بي��ان اينكه رون��د بررس��ي آن طولاني شده اس��ت، ادامه 
داد: »علت اين موضوع اين است كه ۱۰ س��ال از دستور رهبري براي 

تدوين آن گذشته است.«
 بيمه زنان خانه دار در مناطق روستايي

به گفته مع��اون رئيس جمهور در امور زنان و خانواده نياز به پش��توانه 
مالي بيمه  زنان خانوار باعث ش��ده اين موضوع كه شعار همه دولت ها 
بوده  تاكنون محقق نشود، اما قرار است تا اين بيمه در مناطق روستايي 
و مناطق محروم پيگيري شود.  وي در خصوص فراگير شدن بيمه زنان 
خانه دار افزود: » اين امر نيازمند بودجه اس��ت، اكنون مقدار پرداخت 
خانم ها افزايش و سهم دولت كاهش يافته است و اين امر بايد فراگيري 
بيش��تري داشته باش��د. در قانون جواني جمعيت اين امر از روستاها 
عملياتي مي ش��ود و زنان خانه دار روس��تايي داراي س��ه فرزند بيمه 

مي شوند و سپس به شهرها گسترش پيدا مي كند.«
 پيگيري حق و حقوق زنان در مرخصي زايمان

خزعلي درباره اقدامات معاونت امور زن��ان و خانواده رئيس جمهوري 
در زمينه پرداخت حقوق زنان طي مرخص��ي زايمان اينگونه توضيح 
داد: » گاهي شش تا 9 ماه حقوق زنان در مرخصي زايمان قطع مي شد و 
سپس پرداخت مي شد، اما پس از پيگيري هايي كه در اين راستا انجام 
شده، به ما تعهد دادند كه پرداخت به زنان از همان دوره اول مرخصي 
انجام ش��ود.« خزعلي ادامه داد: » ۱5 لايحه و اصلاحيه را در دس��ت 
تدوين داريم، اما درب��اره امتيازات ويژه از خانم ها، حتماً در راس��تاي 
رس��الت ها و مس��ئوليت هاي زنان برنامه نظام واره اش��تغال را داريم، 
گاهي مشاهده مي ش��ود در مرخصي ۶- 9 ماهه زايمان، حقوق زنان 
قطع مي شد، همچنين گاهي برخي ش��غل ها بعد از اين مرخصي هاي 
زايمان از دس��ت داده مي ش��د كه در پي تثبيت و حمايت از مشاغل و 

جايگاه بانوان هستيم.«

عليرضا سزاوار
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كبري فرشچي 
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